
Referat fra Bylaugsmøde onsdag d. 27. september 2023 kl. 19.30 hos Jytte, FV7

Indkaldt: Mette, Andreas, Mayu, Kasper, Helle, Inger og Jytte
Afbud: Mayu

1. Gennemgang af dagsorden

2. Referat fra seneste møde

3. Trafik
a. Input til ”trafikmøde” med kommunen og VBGF 9/11. Input fra os seneste 2 år:

Vedligehold fortove. Slå områder ved Baunehøjvej/busstop. Kommende skriv: Behov for
mere varig vedligehold fa grønne kileområder, nu. Hastighedsnedsættelse i hele
landsbyen – uden skilteskov, chikaner og bump. Enden af Fiskervejen – livsfare, især
busser. Grussti fra busstop på Baunehøjvej ved Svaleøvej til Fiskervejen.

b. Næste skridt på krydset VB/Baunehøjvej – landsbylauget følger op.
c. Seneste måling viser at 75% kører mere end de tilladte 50 km/t. Landsbylauget henstiller

til at lette trykket på speederen inden for byområdet – og gerne endnu mere i bygaden,
hvor husene ligger direkte ud til vejen.

4. Solcelleanlæg og ny testvindmølle ved Bløden / Risø
● Kontakt til Naturfredningsforeningens holdning til projektet – og opbakning til det.

5. Dyskærgaard
a. Status. Al arbejdskørsel via Frederiksborgvej.

6. Aktiviteter
1. Opfølgning på senest afholdte.

● Fastelavn – stor succes. Mange deltagende.
● Vejfest – succes. Gentages absolut.
● Store Badedag aflyst pga. dårligt vejr og personfald.
● Fællesspisning – god oplevelse. God mad og stemning. Gentages næste år. Gradvis

indfasning af deltagerbetaling – op til kommende bestyrelse.
2. Banko

● 26.11. kl. 15.
3. Fastelavn – 11.2.24

● FKU i børnehuset kører aktiviteten. For hele øen.
4. Bystævne

● 13.3.24 kl. 18 – måske i Sejlklubben.
5. Vejfest

● Mulig 8.6.24 (vedtages endeligt af ny bestyrelse)

7. Fjernvarme
● Link til tilmelding – fors: https://www.fors.dk/veddelev/

https://www.fors.dk/veddelev/


● Infomøde 9.10. kl. 19-21 på Himmelev Gymnasium

8. Løbende opgaver/aktiviteter
1. FB gruppe – hvem og hvad? Debat om arrangementer ift. økonomi. Banko fremover for

medlemmer. Fremover gives adgang til FB-gruppen til alle på halvøen.
2. Henvendelser/mails siden sidst

● Årets landsby- og bydelspris
3. Byggesager siden sidst

● Ingen
4. Nye naboer siden sidst

● Ingen

9. Eventuelt
● Haver til Maver – oplevelse af børn, der blev overfuset af kvinde ved søen. Har man

spørgsmål eller ønsker kontakt med Haver til Maver kontaktes de via
https://havertilmaver.dk/kontakt/

● Fibernet – nedgravning af hovedkablet fint på bygaden. Ikke pænt på Brovej.
Overvejet fælles henvendelse til kommunen – opfølgning på fortove og
asfaltarbejde.

● Fundraising-projekt: historiske landsbyhaver – genoptages på næste møde.
● Busrute-afskaffelse – 204 planlægges nedlagt. Forslag om 201A kunne ”slå sving”

om Veddelev.
● Økonomi – gebyrer stiger, bl.a. MobilePay. Bestyrelsen forsøger at løse

udfordringen.

https://havertilmaver.dk/kontakt/

